
 

 

 

MØDEINDKALDELSE 

 

Emne: Dagsorden til skolebestyrelsesmøde på Englystskolen  
 

Mødedato 

25.09.24 

Mødested/lokale 

Mødelokale Japan, Englystskolen 

 

Mødetidspunkt kl. 

17.00 

Forventet sluttidspunkt kl. 

20.00 

Deltagere  

Camilla Grønnebæk, Signe Hedegaard Bøgh, Betina Borglund, Lisbeth Thomsen, Mette Hede, Nina 

Christensen, Signe Outzen, Line Velling Lindeneg, Kasper Vissing, Dorthe Skjærbæk Kristensen, Lauge 

Tejlmand-Ihlow, Alfred Kristensen, Louise Villebæk Thygesen, Louise Ledersborg og Alexander Klemp.  

 

Evt. afbud bedes meddelt til 

Merete Storgaard 
Direkte telefonnr. 

20585505 
 

Dato 

12.09.24 
Mødeindkalder 

Merete Storgaard 
Direkte telefonnr. 

 
Journalnr. 

17.01.01-P35-7-20 
 

Afbud fra: Dorthe og Line 

 

 

Dagsorden   
1. 17.00 – 17.05 Godkendelse af dagsorden og referat 
 
Beslutning:  
 
Godkendt 
 
2. 17.05 – 17.15: Endeligt udkast af årshjulet til godkendelse i 

skolebestyrelsen v. Merete 
 
Beslutning:  
Årshjulet blev gennemgået, og de fokusområder, der blev resultatet af 
afstemningen i skolebestyrelsens første møde, er levet indarbejdet. 
Herudover er der mange af bestyrelsens temadrøftelser, der er forbundet 
med den nye reform af Folkeskolen. 
 
Vi beslutter at flytte næste møde til tirsdag den 29. oktober. 
Årshjulet er godkendt. Der kan forekomme justeringer i årshjulet i lyset 
af skolereformsinitiativerne, der skal drøftes.  
 
 
 
3. 17.15- 18.00: Tilsyn med skolens mangfoldige læringsmiljøer v. Nina 



 

 

 
Temadrøftelse: Hvordan arbejder skolen pædagogisk, når et barn eller en 
klasse er i mistrivsel? Og hvordan skaber vi viden om disse indsatser i 
forældregruppen? 
 
Beslutning 
 
Som grundlag for vores drøftelser indledte Nina med at gennemgå skolens 
handleraket og de forskellige indsatser og ressourcepersoner, vi har til 
rådighed på Englystskolen, hvis et barn eller en klasse er i faglige eller 
sociale vanskeligheder.  
 
I dialogen i bestyrelsen blev der peget på, at det er en god idé, hvis skolen 
laver et skriftligt materiale, der synliggør, hvad kan man forvente som 
forældre, og hvad har man mulighed for ift. hjælp og støtte. Der blev 
peget på, at det er meget tydeligt ift. mobning, hvor skolen ifølge 
lovgivningen skal lave en handleplan, og der går forskellige indsatser i 
gang.  
 
Forældrene peger også på, at det var vigtig viden at få formidlet, hvordan 
man kan få hjælp også i akut-situationer. Og det er også vigtig, 
forebyggende viden, at børn og klasser får hjælp, men at der nogle gange 
ikke er mulighed for at orientere om det i detaljer fra skolens side, da det 
handler om GDPR beskyttelse af børn og familier.  
 
Vi drøftede også, hvordan vi kan skabe et fællespædagogisk værdisæt 
eller et princip for mangfoldige læringsmiljøer, der synliggør, hvorledes 
Englystskolen er skole for alle børn og unge i lyset af vores forpligtende 
fællesskaber.  
 
Skoles viceskoleleder fremviste, hvilke værdier og tilgange, der allerede 
ligger på skolens hjemmeside. Vi taler også om, at skolen med fordel kan 
lægge information omkring ovenstående på skolens hjemmeside. 
Informationen kan herudover gives på fælles forældremøder eller ved 
information til kommende skolestartere.  
 
Handling affødt af temadrøftelse:  
 
Vi vil etablere en arbejdsgruppe, der udvikler et udkast til et princip for 
mangfoldige læringsmiljøer. Louise og Bettina har meldt sig til en 
arbejdsgruppe. Vi vil drøfte processen på formøde mellem formand, 
næstformand og skoleledelse, hvor vi planlægger processen.  
 
 
4. 18.00 – 18.35: Mad og socialt samvær – lille pause 

 



 

 

 
5. 18.35 – 19.00: Skolens BOYD – strategi og retningslinjerne i Vejle 

Kommune v. Merete 
 
I forbindelse med gennemgangen af skolens udgifter til drift af it-området 

og i lyset af de kommunale besparelser på budget 2024 og fremad, 
har ledelsen vurderet, at vi skal følge Vejle Kommunes strategi, 
hvilket der også forventes af skolen.  

 
Vejle Kommunes strategi rammesætter, at eleverne selv skal medbringe 

et device i skole. Hvis dette ikke er muligt for forældrene, skal skolen 
naturligvis stille en device til rådighed. På Englystskolen har vi 
mange devices/cromebooks til rådighed til klassesæt i indskolingen 
og til klassesæt og udlån i mellemtrin og udskoling. Dette vil vi 
fortsætte med, men vi vil også sikre, at vores årlige udgifter til 
investering og vedligehold af Chromebooks holder sig på det 
nuværende økonomiske niveau.  

 
Skolens ledelse har derfor lavet en revision af den nuværende strategi for 

BYOD, der bliver sendt ud til forældre én gang årligt og er 
tilgængelig på skolens hjemmeside.  

 
 
Beslutning:  
Bestyrelsen tager beslutningen til efterretning og bakker op om, at vi som 
skole følger Vejle Kommunes strategi på området. Samtidig så siger 

bestyrelsen også, at det er vigtigt, at økonomisk udfordrede elever og 
familier skal kunne låne en cromebook, og at elever i særlige 
vanskeligheder selvfølgelig også skal have muligheden. Disse vigtige 
perspektiver er skrevet ind i Englystskolens retningslinjer for udlån.  

 
Bestyrelsen anbefaler også, at der kommunikeres godt ud omkring dette 
til forældre og personale, så alle elever fortsat kan bruge digitale 
læremidler i skolen. Det er vigtigt for elevernes læring og udvikling af 
vigtige it-kompetencer.  

 
6. 19.00 – 19.15: Henvendelse vedr. Apple-ure og skolens mobil-

principper 
 
Der er henvendelse fra personalet ift. smartwatches, der er en udfordring i 
hverdagen. 
 
 
Beslutning:  
Vi beslutter, at alle afdelinger og elevrådet indsamler data ift. de positive 
og negative konsekvenser af smartwatches i undervisningen.  



 

 

 
Herefter vil vi bruge vores viden til at revidere skolens mobilpolitik. 
Punktet vil komme på i december. 
 
7. 19.15 – 19.45: Meddelelser 

 
• Nyt fra ledelsen 

 
Ledelsen har sat gang i at arbejde med afdelingsvise udviklingsstrategier 
imod de mangfoldige læringsmiljøer. Herudover starter ledelsen på en 
proces sammen med de andre skoleledelser i kommunen ift. handlinger i 
ledelse, der understøtter udvikling af mangfoldige læringsmiljøer.  
 
Skolens internationale gruppe arbejder pt. med en 
akkrediteringsansøgning, og der er sket en spændende udvikling i 
samarbejdet med den Hollandske skole. Englystskolen får her besøg af en 
8. klasse i marts 2025. 
 

• Nyt fra elevrådet 
 

Lauge har gået igennem referaterne fra de sidste år. Der er blevet talt om 
et klatrestativ, og der er andre ønsker fra eleverne som eks. tag over 
cyklerne og bænke udenfor samt forbedrede legepladser ved G.  
 
Nogle vil gerne have skoleskak i frikvarterne tilbage, kunstgræsbane og 
forbedrede mål i hallen.  
 
Kantinen vil man gerne have, men det arbejdes der på i skoleledelsen med 
håb om, at det indenfor en overskuelig tidsperiode kan realiseres.  
 
Elevrådet er også optaget af at lave en automat med bind og tamponer på 
toiletterne. Dette tales der om i elevrådet.  
 
Skolebestyrelsen  
 

• Nyt fra Formanden/forældrene 
 
Henvendelse fra forældrene ift. sukkerpolitik. Skolebestyrelsen drøfter 
muligheden for at udarbejde en mad og måltidspolitik. Men vi oplever i 
skolebestyrelsen, at der ikke er udfordringer generelt med 
sundhedsdimensionen på Englystskolen. Vi vil tage temaet op på et 
senere tidspunkt.    
 
 

• Nyt fra TR/medarbejderrepræsentant 
 



 

 

Alle er kommet godt i gang efter sommerferien, og tiden er fløjet rigtig 
godt af sted. Så er der arbejdet med et nyt sprogvurderingsredskab, 
og det har skabt nogle udfordringer, der dog er løst.  
 

  
 
8. Eventuelt 
 
Det er international lærernes dag, der fejres som personalets dag på 

skolen. Skolebestyrelsen vil lave et godt brev til personalet, der 
ligger fremme ved kagebordet, som skolen giver.  
 

 
 
Bilag • Årshjul 2024/25 

• BOYD på Englystskolen 
• Link til retningslinjer vedr. BOYD i Vejle Kommune: Bring Your 

Own Device - BYOD - på skolerne - Vejle Kommune Intranet 
 

Evt. bemærkninger 

 
Punkter til kommende møde:  
 

 
 

 

https://vkintra.vejle.dk/hjaelp-til/borne-og-ungeomradet/uddannelse-laering/skole-it-og-platforme/bring-your-own-device-byod-pa-skolerne/
https://vkintra.vejle.dk/hjaelp-til/borne-og-ungeomradet/uddannelse-laering/skole-it-og-platforme/bring-your-own-device-byod-pa-skolerne/

